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Abstract 
“Women's rights” and “women's empowerment” are two 

terms that frequently circulate nowadays; numerous advocates 
called for giving women their rights in every area and field, 
including their linguistic rights. 

Regardless how influential those calls were, I have not come 
across a study exploring women's rights in the Arabic sentence, 
informing about them, describing them, attributing action to them, 
referring to them, implicitly referring to them, and so on. 
Therefore, this study comes to combine the applied study of the 
extent women were given their rights in the Arabic sentence in the 
Diwan of Omar Ibn Abi Rabia, and the theoretical study of that by 
tracing its roots in grammar and language books. 

This study primarily aimed at revealing women's rights in the 
Arabic sentence, the poet's (Omar Ibn Abi Rabia) attitude on the 
same in his Diwan, the attitude of Arabic of those rights presented 
in the grammar and language books, and presenting all of that to 
research, discussion, analysis and deduction. This study followed 
the descriptive methodology. 

The study concluded with that the Arabic Language and the 
Poet (Omar Ibn Abi Rabia) have been keen on giving women their 
rights in the sentence. The instances of equating women with men 
by leaving out the feminine inflection in some cases is not an 
indication to bias or dominance of men over women, as some 
claimed. It is in fact due to verbal or moral issues, rhetorical 
secrets, or other things that require the examiner or researcher to 
utilize the best of contemplation and consideration. 

The researcher recommends this study be followed with a 
study of women's rights in general in other languages to find out the 
extent those languages pay attention to women’s rights, the 
influences in that, whether linguistic, social, or otherwise, and after 
that compare them with Arabic. 

Keywords : grammatical women's rights; describe the 
woman in a sentence; woman act; reference to women; And her 
conscience. 
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َِييييييي ل    ُ  ِ     ييييييي    م لْ  اَييييييي  (2)وممميييييييُ شِم اييييييي
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ْ  ُِ  سيييييييييييُِ  بِ  م       ميييييييييييُ     (3)ف أ  مُنمييييييييييي

 
ِ     يييييِ  مِ  ييييي ل   -3 هْ  اِ مِ ش سُ ليييييَبم مِييييي  ف يييييُ

 

ُ يِيييييُ  م مُهميييييُ سُيييييجهمل  مُ وهيييييش   َ بب    (4) لييييي

 

مَس مميييُ   مييي   م ل     -1 سَييي  د      ييي   م سُا ييي ُ ذ
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مِ ميييييييُنِ ل   ولا  هليييييي س نميم ييييييُال     َِ  (1)سلحييييييجِ 

 

لَ سُييي سةاعب شممُُِ مييي       -1 ِْ سظا مييي  ومذميييجِ    ن ييي

 

مَ ييييي تل وسُ ماميييي ل     ِْ سُ  (2)ومفِييييش سي يِ ييييتب وم ن يييي

 
َِييييييش   -2 ِْ سمِ همي يييييش وممل   م ِْ وم م  يييييي  ف أن ييييي

 

 (3)وملِ  يييييي ل مل مُنمييييييُ مِيييييي   ف اِيييييي    وم ا م يييييي ب  

 

1-    ُ لَ ل هميه ميييييييييُ ولِ  ييييييييي ل مل مُنمييييييييي    ن ييييييييي

 

 (4)و  ذمُِ  ثل مييييييييييييييييييُ ود      لييييييييييييييييييومسبلوس  

 
2-     َ ْ ِ ُُ ييي لَ لت ف اميييجم ا  وم لَْ ممييي     ن ييي  ِ  اييي

 

اُ مُظِ  ميييييييييييييييُ    لَييييييييييييييي مسُ    س  (5)  ملِ ييييييييييييييجْ 

 
لَ ميييييييييُ -3 لَ ل ِ    م ُ   ن ييييييييي لَْ  ه ييييييييي  ِ  اييييييييي

 

ْ َ   نميييييييي   مَيييييييييس   مَ ف   ُُ يييييييي مَ  (6)ُ هِ  ييييييييج ف 
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